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خ  متأســـفانه این اتفـــاق در همـــان حیـــن بازی هـــای المپیک ر
نداد. اما بعـــد دیدیم که به خاطر مثبت شـــدن آزمایش دوپینگ 
رقبـــای مـــا، مدال هـــای المپیکی کـــه حـــق وزنه  بـــرداران بود به 
آنها برگردانده شـــد. ایمـــان دارم که اگر بچه هـــا در همان لندن 
وزنه های نرمـــال خود را می زدنـــد، همان جا مـــدال می گرفتند.
  به نظرت دوباره مثل نسل طلایی 2012 لندن را می توانیم در 

وزنه برداری ببینیم؟
 کار ســـختی اســـت. این را تکـــرار می کنم که 

ً
نسل ســـازی واقعا

 ســـاخت نســـل های طلایی مثل 2012 لندن کار بســـیار 
ً
حقیقتا

ســـخت و دشـــواری اســـت. اما امیدوارم که بتوانیـــم خیلی زود 
نســـلی طلایی برای وزنه برداری ایران داشـــته باشیم که باعث 

افتخار و ســـربلندی وزنه برداری باشـــند.
 برخی معتقدند فدراسیون وزنه برداری باید از تجربه گرانبهای 

فنی کوروش باقری به جای تیم بانوان در بخش مردان 
استفاده می کرد. نظر خودت در این مورد چیست؟

از این حیـــث که پذیرش هدایت فنی و ســـرمربیگری وزنه برداری 
بانوان چون خیلی صفرکیلومتر و تازه کار بودند »ریســـک« بزرگی 
بود، این را قبول دارم و می پذیرم که با پذیرش آن ریســـک بزرگی 
کردم. اما چون من آدمی هســـتم که ریســـک و چالش را دوســـت 
دارم این ریســـک را بـــه جانم خریدم و مشـــکلی هم بـــا آن ندارم. 
اما راجع بـــه اینکه چـــرا در حوزه فنـــی وزنه برداری مـــردان از من 
استفاده نشـــد، به هرحال باید ببینیم چهارچوب و نظر مسئولان 
فدراســـیون به چه شـــکل بوده اســـت؟ من به نظر عزیزان احترام 
گذاشـــتم و طبیعـــی هم هســـت که تـــا ابد قـــرار نیســـت کوروش 
باقری ســـرمربی تیم ملی باشـــد. من فکر می کنم ما ســـوای بحث 
فنی، در بخش شخصیت سازی و ســـاختن مربیانی توانمند برای 
آینده وزنه بـــرداری هم وظیفه داریم. بنابرایـــن باید به جوانترها و 
مربیانی کـــه در این مقوله انگیـــزه و حرف برای گفتـــن دارند فضا 
و زمان داد. خوشـــحالم که امروز هـــم این فضا و زمـــان در اختیار 
»نواب نصیرشـــلال« قرار داده شـــده اســـت که من از صمیم قلبم 

برایـــش آرزوی موفقیت می کنم.
 اگر با دختران وزنه برداری سهمیه حضور در المپیک پاریس 

را بگیری، می توانی مثل جهانی 2011 پاریس دوباره در فرانسه 
نتیجه بگیرید؟

به نظـــرم در بحث المپیکی شـــدن دختـــران وزنه بـــرداری اول 
باید ببینیم چقدر شـــانس برای کســـب ســـهمیه داریـــم. بعد 
 اگرچه هنوز 

ً
دنبال خود المپیک وکسب نتیجه باشـــیم. حقیقتا

کورســـوی امیدی برای کسب ســـهمیه دختران داریم ولی کار و 
مسیر ما سخت است و فوق العاده دشـــوار. شاید یکسالی زمان 

برای المپیکی شـــدن کم آوردیم. مطمئن هســـتم اگر در پاریس 
 به درخشـــش وزنه برداری 

ً
هـــم نتوانیم ســـهمیه بگیریم، قطعـــا

بانوان در بازی های المپیک 2028 و تاریخ ســـازی در این رویداد 
بزرگ بســـیار امیدوارم.

  به نظرت اگر نتوانیم در رویدادهای گزینشی بانوان سهمیه 
بگیریم، امکانش هست که از شانس )وایلد کارت( برای 

المپیکی شدن مان استفاده کنیم؟
ما کارمـــان را کردیم، فدراســـیون هـــم حمایت مان کـــرد. الان 
هم ســـه نفر زیر نظـــر داریم برای کســـب ســـهمیه المپیک. یک 
رکوردهای ورودی هم برایشـــان در نظر گرفتیم. ممکن است با 
دو نفر، شـــاید با یک نفر و شـــاید هم اصلاً در جام جهانی تایلند 
کـــه آخرین مرحله گزینشـــی المپیک اســـت شـــرکت نکنیم اگر 
آنچـــه که مد نظر ما اســـت بـــرآورده نشـــود. من به همـــه بچه ها 
گفتم اگر آنها ورودی که مد نظر ما اســـت نزنند و مهیا نباشـــند، 
ممکن اســـت به پوکت نرویم و خداحافظی تلخـــی با بازی های 
المپیـــک پاریس قبل از شـــروع این بازی ها داشـــته باشـــیم. تا 
جایی کـــه مـــن اطـــلاع دارم، چـــون در بخش مردان ســـهمیه 
گرفتیم، در بخش بانـــوان نمی توانیم از)وایلدکارت( اســـتفاده 
کنیم. برخـــی به ما انتقـــاد دارند و مـــن یاد گرفتم کـــه چطور با 
 از نقدهای خوب اســـتفاده خواهم 

ً
انتقادات برخورد کنم. قطعا

کرد و توجهی هم بـــه نقدهای مغرضانه و مخـــرب ندارم. چون 
تردید نـــدارم اگر حوصلـــه کنیم و بـــه بانوان توجه ویژه داشـــته 

باشـــیم آینده وزنه  برداری بانوان درخشـــان است.
  اگر »رضازاده« هم نسل »تالاخادزه« بود یا بالعکس، به 

نظرت حسین می توانست این غول گرجی را کنار بزند و حریف 
او شود؟

تردیـــد نـــدارم اگر رضـــازاده با تالاخادزه هم نســـل بـــود، رقابت 
فوق العاده جذاب و دیدنی را شـــاهد بودیـــم. مطمئنم رضازاده 
در حرکـــت دوضرب پتانســـیل و توانمندی  رکوردی اش بیشـــتر 
از تالاخـــادزه بـــود. تالاخادزه هـــم در یکضرب شـــرایط بهتری 
نســـبت به رضازاده داشـــت و همین باعث می شـــد رقابت شان 
قشـــنگتر می شـــد. اینطور فکر می کنـــم که تالاخـــادزه رضازاده 
را دیده و نهایـــت توانمندی اش را در مســـابقات قبل روی تخته 
به نمایش گذاشـــته اســـت و بیش از این هم بعید اســـت بتواند 
بـــه رکوردهای بالاتـــری حمله کنـــد. اما من چون کنار حســـین 
بـــودم می دانم که حســـین رضـــازاده هیچ وقـــت نهایت قدرت 
و توانمنـــدی رکـــوردی اش را روی تختـــه بـــه نمایش نگذاشـــت 
چـــون نیازی بـــه آن احســـاس نکـــرد. حداقل ســـال های 2003 
تـــا زمانی کـــه او از دنیـــای قهرمانـــی خداحافظی کـــرد، نهایت 

قدرتـــش را اســـتفاده نکرد. به طـــور مثـــال المپیـــک 2004 آتن 
حسین به راحتی می توانســـت وزنه 270 کیلوگرم را در دوضرب 
مهارکند ولی ایـــن کار را نکرد. به هرحال هـــر دو عزیز از بزرگان 

وزنه برداری جهان هســـتند و آرزوی ســـلامتی برایشـــان دارم.
  وزنه برداران فوق سنگین امروز ما را در حد عبور از هرکول 

گرجستانی ها می بینی؟
مـــن مطمئنـــم در ایـــران پتانســـیل های زیـــادی درآینـــده اگـــر 
ســـرمایه گذاری خوبی روی اســـتعدادها داشـــته باشیم، وجود 
دارد کـــه بتواننـــد بـــه رکوردهـــای تالاخـــادزه حمله کننـــد. اما 
اگر واقـــع بین باشـــیم، درکوتاه مـــدت و حال حاضـــر من بعید 

می دانـــم وزنه بـــرداران مـــا بتوانند بـــه این هدف برســـند.
  شیرین ترین خاطره ای که از نوروز یا دوره قهرمانی  داری چیست؟

 شـــیرین ترین خاطـــرات نوروزی مـــن کنـــار بچه های تیم 
ً
قطعا

ملـــی در اردوها زمانـــی بود که ســـفره هفت ســـین می چیدیم 
و برای عـــزت و اهتزاز پرچم مقـــدس ایران تـــلاش می کردیم. 
چه در دوره قهرمانـــی و چه در زمانی که هدایـــت تیم های ملی 

داشتم. برعهده  را 
  چه پیش بینی از عملکرد ملی پوشان وزنه برداری برای کسب 

سهمیه و مدال آوری در المپیک 2024 داری؟
به نظـــرم این را بهتر اســـت خـــود کادرفنـــی توضیح بدهـــد، اما از 
نـــگاه ما کـــه دورتر پیگیر کار ملی پوشـــان هســـتیم فکـــر می کنیم 
در دســـته وزنـــی 89 کیلوگرم توســـط مصطفی جوادی ما شـــانس 
زیادی برای کســـب مـــدال حتی از نـــوع طلایی رنگـــش داریم. اما 
ایـــن بدان معنا نیســـت کـــه علـــی داودی و رضا دهدار شـــانس یا 
توانمنـــدی مـــدال آوری در المپیک پاریـــس را ندارنـــد. بلکه هر 3 
ملی پوش شایسته هســـتند و امیدوار برای افتخارآفرینی. اما آمار 
و ارقام شـــرایط جوادی را برای مـــدال آوری بهتر نشـــان می دهد.
 بزرگترین حسرت کوروش باقری در دوره قهرمانی و مربیگری 

چه بود؟
خـــدا می داند که حســـرتی در دنیـــای ورزش به دل نـــدارم. چون 
خداونـــد هرآنچه را که می خواســـتم بـــه من هدیه داد. شـــاید اگر 
در ســـیدنی مدال المپیک می گرفتم کلکسیون مدالی ام تکمیل 
می شـــد. یا دردوره مربیگری ما نســـلی طلایـــی را در وزنه برداری 
 
ً
ســـاخته بودیم که اگر در سال 2013 زمان بیشـــتری داشتم، قطعا

افتخـــارات بزرگتـــری بـــرای وزنه بـــرداری بـــه دســـت می آوردیم 
که نشـــد. امیـــدوارم این اتفـــاق را بتوانـــم در بخش بانـــوان برای 
وزنه بـــرداری رقم بزنم. ولـــی حســـرتی از نگرفتن این مـــدال و از 
دســـت رفتن آن زمان نـــدارم. زیـــرا در دنیای مربیگـــری هر آنچه 

افتخار بـــود را با عنایـــت پروردگار به دســـت آوردم.




